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Alfons Molist en el Diari Avui: La crispaciÃ³
polÃtica afecta molt per trobar espÃ²nsors
 
"La crispaciÃ³ polÃtica afecta molt per trobar espÃ²nsors"
 
La desapariciÃ³ de la Setmana: "Els nÃºmeros ara sÃ³n molts freds. Cada vegada es busca mÃ©s
rendibilitat"<?xml:namespace prefix = o ns = "urn:schemas-microsoft-com:office:office" />

 

Eloi Redondo

 

Com estÃ  la salut del ciclisme catalÃ ?
Amb les lÃ²giques dificultats, tant a la base com a l'elit. A l'elit tenim un equip continental, el Maxxis,
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que substitueix l'Ã�ngel Mir, perÃ² estem parlant encara d'un tercera divisiÃ³ en el ciclisme. AixÃ²
significa que el 90 per cent dels 22 o 24 professionals catalans estan corrent en equips de fora de
casa. En aquest cas som exportadors.

I a nivell organitzatiu?
Patim dificultats d'esponsoritzaciÃ³. Cada vegada costa mÃ©s trobar gent que aposti pel ciclisme. No
cal dir que ens estan fent molt mal els escÃ ndols de dopatge, que tambÃ© s'ha de dir que se'n fa un
gra massa. El que fa un ens marca a tots. Potser no hem sigut prou valents per plantar-nos i dir "Fins
aquÃ hem arribat". Que et despertin a les 3 de la matinada en un hotel per fer una anÃ lisi de sang
que igualment es pot fer a les 9 del matÃ no tÃ© sentit, Ã©s una bestiesa. GairebÃ© ens tracten de
delinqÃ¼ents, i no Ã©s el cas. Puc afirmar que aixÃ² passa en altres esports molt mÃ©s que en el
nostre i no hi ha tanta persecuciÃ³.

Una taca difÃcil d'eliminar...
AixÃ² [el dÃ²ping] ens ha marcat molt. Una cosa provoca l'altra i cada vegada Ã©s mÃ©s complicat
trobar patrocinis. Per organitzar una cursa has de transportar 200 o 300 persones, tallar carreteres...
Un problema que si tothom se'l treu de sobre, com l'administraciÃ³ i les televisions, resulta una tasca
brutal per al club organitzador. D'enÃ§Ã  que sÃ³c al cÃ rrec -any i mig- Ã©s palpable que el patrocini
ha anat a menys.

Ã�s difÃcil, doncs, tenir a Catalunya un Euskaltel-Euskadi...
El principal problema Ã©s d'espÃ²nsor. Ã�s clar que a Euskadi hi ha al darrere el govern basc i una
empresa pÃºblica de telefonia que aquÃ no tenim, com ara Euskaltel. A Catalanya la secretaria
general de l'Esport ens ho ha deixat molt clar i entenem la seva polÃtica, no poden subvencionar tots
els esports en un paÃs amb mÃ©s de 60 federacions. I trobar un espÃ²nsor fort, amb els atacs que
rebem, que acusen els catalans d'insolidaris i coses aixÃ, Ã©s molt complicat.

Els afecta la crispaciÃ³ polÃtica?
La tergiversaciÃ³ que s'estÃ  fent al mÃ³n de la polÃtica arriba al punt que moltes empreses fins i tot
ens han ajudat perÃ² sense que sortÃs el seu nom. Tenen interessos a tot Espanya i Europa i tenen
por que aquest mal ambient que hi ha els perjudiqui. La crispaciÃ³ que hi ha ens afecta molt, la gent
no vol involucrar-s'hi perquÃ¨ pot afectar el seu negoci i nosaltres ho hem d'entendre.

VostÃ¨ ha estat sempre mÃ©s partidari dels espÃ²nsors forts que dels ajuts pÃºblics...
SÃ�. Evidentment, sense l'ajut de la Generalitat no seriem res; el seu suport ens permet sortir amb
les seleccions a l'estranger, com al Giro de les Regions, a ItÃ lia, o als campionats d'Espanya. AixÃ² ho
valorem molt, estan fent el que es van comprometre a fer i sabem fins on podem arribar. Rebem de la
Generalitat un 50 per cent del nostre pressupost, perÃ² tambÃ© entenem que no tot ha de ser
pÃºblic, ens hem de buscar la vida. Hi ha federacions que tenen els seus recursos propis. Nosaltres
demanem la gestiÃ³ del velÃ²drom per poder fer classes aquÃ, activitats que generin una font
d'ingressos per no dependre tant del diner pÃºblic. Hem de rendibilitzar el poc que tenim.

Precisament, cobrir el velÃ²drom Ã©s una vella aspiraciÃ³.
SÃ. Tot i que som els que tenim mÃ©s medalles olÃmpiques en pista, mÃ©s esportistes i mÃ©s
campions d'Espanya, ens estem quedant al darrere d'altres autonomies. ValÃ¨ncia, Anoeta, Tafalla,
Dos Hermanas (Sevilla) i ara Mallorca tenen velÃ²drom cobert. AquÃ a l'hivern els problemes
d'humitat impedeixen entrenar i no es pot organitzar cap campionat rellevant d'Europa o del mÃ³n.
PerÃ² estem parlant de 9 milions d'euros per cobrir-lo i aixÃ² sÃ³n molts diners.

Com l'ha deixat la desapariciÃ³ de la Setmana Catalana?
Amb una sensaciÃ³ de tristesa per no haver pogut ajudar. SÃ© que s'han fet gestions amb la



Generalitat, i nosaltres ens hem ofert per veure quines aportacions hi podÃem fer. Quinze dies abans
que es publiquÃ©s que la Setmana no tiraria endavant, ja ens movÃem tractant d'evitar que es
perdÃ©s. Lamentablement no s'hi ha pogut fer res, sobretot pel tema de televisiÃ³. Els nÃºmeros ara
sÃ³n molt freds. Cada vegada busquen mÃ©s rendibilitat.

Tot plegat genera pessimisme.
El ciclisme el tenim a l'UVI. Alguna vegada s'arriba tan avall que d'alguna manera s'ha de refundar i
per aixÃ² un dels nostres cavalls de batalla per tornar a tenir base Ã©s la creaciÃ³ de circuits
d'entrenament. Tenim clar que hi haurÃ  uns anys de crisi perquÃ¨ els ciclistes no els fabricarem
d'avui per demÃ . El problema Ã©s l'entrenament diari.

L'UCI ProTour no sembla de moment la soluciÃ³...
Al ciclisme en general li falta una revoluciÃ³. No sÃ© si aquesta Ã©s la mÃ©s encertada, perÃ² farÃ 
una selecciÃ³ dels equips que hi ha d'haver. Al ciclisme de carretera li cal una renovaciÃ³ important i
noves idees.

Enntrevista publicada en lÂ´ ediciÃ³ del Diari Avui del 6 de febrer de 2006
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